
                            P R O T O K Ó Ł   N r   6 / 1 1 

z posiedzenia Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia i  Komisj i  Budżetu, Rolnictwa i 
Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy odbytego w dniu 15 
września 2011r. w sal i  posiedzeń  Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
Posiedzenie rozpoczę to godz. 100 0  -  zakończono godz. 12.00.
Przewodniczyła:  radna Małgorzata Kamińska – Przewodnicząca Komisj i  Kultury,
                         Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l isty obecności.
( l ista obecności  w załączeniu – zał.  Nr 1).
Ponadto w posiedzeniu udział  wzię l i :
1. inż .  Henryk Kacprzyk  – Wójt Gminy
2. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Porządek dzienny posiedzenia:
1. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności  obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokółu z ostatniego posiedzenia Komisj i .
4. Sprawozdanie o kształtowaniu się  Wieloletniej  Prognozy Finansowej za I  pół-
    rocze 2011 roku.
5. Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2011 roku.
6. Zaopiniowanie projektów uchwał na najbl iższą  sesję  Rady Gminy:
    - w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości  i  porządku na tere-
      nie Gminy Grunwald
    - w sprawie zniesienia pomnika przyrody
    - w sprawie przyjęcia zmian do Statutu Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iła-
      wskiego „Czyste Środowisko” z siedzibą  w Ostródzie
    - w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników do Sądu
      Rejonowego w Ostródzie
    - w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowa-
      nia przestrzennego gminy Grunwald w obrębie geodezyjnym Grunwald,  
      działka nr 4/4
    - w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przes-
      t rzennego „MIELNO II”  w obrębie Mileno gmina Grunwald
    - w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald na la-
      ta 2011 – 2020
    - w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2011 rok  
7. Dyskusja i  wnioski.
8. Zamknięcie obrad.

Ad pkt 1 i  2. Przewodnicząca Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy
           – radna Małgorzata Kamińska dokonał otwarcia posiedzenia Komisj i .
           Stwierdzi ła prawomocność  obrad oraz przedstawiła projekt porządku
           obrad, który został przyję ty jednogłośnie.

Ad pkt 3.  Protokół z ostatniego posiedzenia Komisj i został  przyję ty jednogłośnie
           bez odczytywania.

Ad pkt 4.  Przewodnicząca Komisj i  – sprawozdanie radni  otrzymal i  na piśmie, czy
           radni mają  pytania lub uwagi  do sprawozdania?
           Pani Skarbnik – jest to pierwsze sprawozdanie o kształ towaniu się  WPF.
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           Uwag do sprawozdania nie zgłoszono.

Ad pkt 5.  Przewodnicząca Komisj i  – sprawozdanie radni  otrzymal i  na piśmie, czy
           radni maja pytania lub uwagi  do sprawozdania?
           Pan Wójt odczytał  Uchwałę  Nr RIO.VIII- 0120-590/11 Składu Orzekające-
           go Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 09 września 2011
           roku w sprawie wydania opini i  o przedłożonej przez Wójta Gminy Grun-
           wald informacj i  o przebiegu wykonania budżetu za I  półrocze 2011 roku.
           Wydano pozytywną  opinię .
           Łączna kwota długu na koniec I  półrocza wynosi ła 42,4% planowanych w 
           danym roku budżetowym dochodów gminy i  nie przekraczała wskaźnika 
           okreś lonego w ustawie o f inansach publ icznych.
           Na koniec roku zadłużenie wyniesie 5.200 tys.  z łotych.  2 mln zł wróci  
           nam do budżetu, na które wcześniej musiel iśmy wziąć  pożyczkę .
           Sprawozdania nie zatwierdza się .  Przedkłada się  radzie informacyjnie.
           Radny Ryszard Bala – jak zmniejszenia w dotacjach wpływają  na zwię -
           kszenie dochodów?
           W punkcie pierwszym mamy zwiększenie dotacj i  na stypendia w kwocie
           374 tys.  z ł i  zwiększenia na pomoc społeczną  a w punkcie drugim zmniej-
           szenia o 62 tys.  z ł  na pomoc społeczną  i  suma sumarum te dochody ulega-
           ją  zwiększeniu.
           Pani Skarbnik – bo zwiększenia dotacj i  są  większe niż  zmniejszenia.
           Radny Ryszard Bala – kwota długu wynosi  2.040 tys.  z łotych. Ta kwota
           ciągle wzrasta.  Jakie podejmujemy działania, żeby ta kwota nie rosła?
           Pan Wójt – działania do jakich upoważnia nas ustawa o f inansach publ icz-
           nych.
           Radny Ryszard Bala – jaki to okres? Jak długo t rwa wyegzekwowanie nie-
           zapłaconych należności?
           Pani Skarbnik – pracownik księguje wpłaty,  wysyła  upomnienie,  dopiero
           później sprawa kierowana jest do komornika.
           Radny Ryszard Bala – ta kwota 2 mln z kawałkiem nie jest precyzyjna,  bo
           na własnym przykładzie o tym się  przekonałem.
           Z dniem 01 l ipca podpisałem umowę  na dostawę  wody według l icznika,  a
           przychodzi  inkasent i  nal icza ryczałtem od 01 stycznia.  Od 01.07 do 09
           sierpnia powinienem być  rozl iczony z l icznika. Tam też  jest moje zadłu-
           żenie,  a ja mam zapłacone za wodę .
           Pani Skarbnik – zadłużenie jest wyl iczane oddzielnie i to jest faktyczna
           kwota zadłużenia przyjmowana do sprawozdań .
           Pan Wójt – program jest wdrażany od końca kwartału,  dlatego są  jeszcze
           problemy.
           Radny Ryszard Bala – to jak wpłacam na poczcie, to zaraz wpływa na ko-
           nto gminy?
           Pani Skarbnik – nie,  bo poczta musiałaby mieć  taki sam program, jaki jest
           w gminie.
           Radny Ryszard Bala – czy nie ogłosić ,  że jest  wdrażany program i są  pro-
           blemy z właściwym funkcjonowaniem.
           Pan Wójt – inkasent traf i  do każdego i  wszystko zostanie uporządkowane.
           Pani Skarbnik – z czasem będzie tak, że naj lepiej będzie wpłacać  u inka-
           senta lub w kasie gminy,  bo osoby które wpłacają  na poczcie lub przele-
           wem, to cała procedura trwa ki lka dni.
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           Radny Ryszard Bala – dla niektórych to jest trudne, bo nie wszyscy umie-
           ją  gospodarować  pieniędzmi i n ie maja tych pieniędzy na począ tku mie-
           siąca,  żeby zapłacić  u inkasenta.  On powinien robić  odczyty i  sprawdzać
           działanie wodomierzy.
           Innych uwag do sprawozdania nie zgłoszono.
 
Ad pkt 6.  Pan Wójt przedstawi ł  projekt  uchwały w sprawie uchwalenia Regulami-
           nu utrzymania czystości  i  porządku na terenie Gminy Grunwald.
           Pan Wójt odczytał  pozytywną  opinię  Państwowego Powiatowego Inspe-
           która Sanitarnego w Ostródzie.
           (Opinia w załączeniu – zał.  nr 2).
           Radny Arkadiusz Rosa – regulamin jest ładny,  ale czy są  jakieś  moż l iwo-
           ści  egzekwowania np.:  za psy biegające luzem.
           Pan Wójt – nie mamy takich moż l iwo ści.  Polic ja może ukarać  mandatem.
           Radny Arkadiusz Rosa – w uchwale jest zapisane, że deratyzacja raz w 
           roku, to jak nie zrobię ,  to mnie ukarzą?
           Pan Wójt – deratyzację  przeprowadza się  jak jest  taka potrzeba.
           Radny Ryszard Bala – czy planuje się  utworzenie na terenie gminy lub
           Związku Gmin schroniska dla zwierzą t ,  bo to jest poważny problem?
           Pan Wójt – odstawil iśmy psy do schroniska w Ostródzie.
           Gmina Ostróda planuje budowę  schroniska dla zwierzą t .  Będziemy musie-
           l i  partycypować  w kosztach.
           Ja z Panią  Piotrowską  toczę  wojnę ,  bo wręcz spytałem, i le przygarnę ła  
           psów bezdomnych.  Mówiłem, że niech założą  fundację  i  niech wpłacają
           składki  mieszkańcy,  którzy kochają  zwierzę ta.
           W opiece płacimy 50 złotych zapomogi,  a na utrzymanie psa 170 złotych.
           Radny Ryszard Bala – jestem za tym,  żeby wprowadzić  podatek od posia-
           dania psów. 
           Innych uwag nie zgłoszono. 

           Pan Wójt przedstawi ł  projekt  uchwały w sprawie zniesienia pomnika 
           przyrody.
           Pan Wójt odczytał  pismo Regionalnej  Dyrekcj i  Ochrony Środowiska w
           Olsztynie w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody,  które związane
           jest z koniecznością  zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego.
           (Pismo w załączeniu – zał.  nr 3).
           Radny Krzysztof  Fabisiak – kto go usunie.
           Pan Wójt – starostwo, bo to jest przy drodze powiatowej . Po podjęciu
           i  uprawomocnieniu się  uchwały starostwo zadecyduje kto to uporządkuje.
           Innych uwag nie zgłoszono.

           Pan Wójt przedstawi ł  projekt  uchwały w sprawie przyjęcia zmian do Sta-
           tutu Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko” z
           siedzibą  w Ostródzie.
           Są  to zmiany porządkowe.
           Uwag nie zgłoszono.

           Pan Wójt przedstawi ł  projekt  uchwały w sprawie powołania zespołu opi-
           niującego kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Ostródzie.
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           Pan Wójt odczytał  pismo Prezesa Sądu Okręgowego w Elblągu,  że Rada
           Gminy Grunwald powinna wybrać  na kadencję  2012 – 2015 dwóch ławni-
           ków do Sądu Rejonowego w Ostródzie i  w związku z tym należy powołać
           zespół opiniujący kandydatów na ławników.
           (Pismo w załączeniu – zał.  nr 4).
           W skład zespołu został  zgłoszony radny Ryszard Bala,  który nie wyrazi ł  
           zgody na pracę  w zespole.
           W skład zespołu zostal i  zgłoszeni  radni: Małgorzata Kamińska, Artur Po-
           ganiacz,  Wiesław Markowicz.  
           Zgłoszeni  radni  wyrazi l i  zgodę  na pracę  w zespole.
           Uwag nie zgłoszono.

           Pan Wójt przedstawi ł  projekt  uchwały w sprawie przystąpienia do sporzą-
           dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Grun-
           wald w obrębie geodezyjnym Grunwald,  działka nr 4/4.
           Musimy opracować  plan dla tej  działki .  Działka będzie służyła jako teren
           rekreacyjny w miejscowości  Grunwald.
           Jedyną  moż l iwo ścią  przejęcia gruntów, jest wskazanie zdarzenia jakie ma
           tam się  dziać .
           Mamy pieniądze z PROW a nie mamy gruntu.
           Starostwo nal iczyło  17 tys.  z ł opłat,  ale starostwo wstępnie odstąpi ło, bo 
           będzie przeznaczone na cele społeczne.
           Uwag nie zgłoszono.

           Pan Wójt przedstawi ł  projekt  uchwały w sprawie uchwalenia zmiany mie-
           jscowego planu zagospodarowania przestrzennego „MIELNO II”  w obrę-
           bie Mielno gmina Grunwald.
           Dla Mielna opracowujemy trzy plany:  MIELNO II,  Mielno II  gdzie była
           oczyszczalnia i  dla całego Mielna.
           Zmiana dotyczy działek nad jeziorem. Między innymi ja mam tam działkę .
           Wprowadza się  następujące zmiany:  dodaje się  zapis, że wysokość  budyn-
           nków na cele usługowe może wynosić  maksymalnie 3 kondygnacje,  zaka-
           zuje się  grodzenia nieruchomości  w odległości  mniejszej niż  1,5 m od l i -
           ni i  brzegowej jeziora Mielno i   t rzecia zmiana, że w istniejących budyn-
           kach zezwala się  na lokal izację  lokalu mieszkalnego.
           Zapis w § 3 pkt 3 dotyczy konkretnie mnie, bo chcę  mieć  tam mieszkanie.
           Radny Ryszard Bala – o co chodzi w § pkt 1?
           Pan Wójt – gmina nie będzie musiała doprowadzać  wodociągu czy zakła-
           dać  kanal izacj i .
           Innych uwag nie zgłoszono.  

           Pani Skarbnik przedstawi ła projekt uchwały w sprawie zmiany WPF na 
           lata 2011 – 2010 .
           Uwag nie zgłoszono.

           Pani Skarbnik przedstawi ła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
           Gminy Grunwald na 2011 rok.
           Otrzymaliśmy dotacje na wybory i  pomoc społeczną .
           Do uchwały jest załącznik zwiększający o 20 tys.  zł  wydatki  na GOK.



           Mamy coraz więcej  świetl ic do utrzymania i  nie wiem, czy to wystarczy.
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           Radny Arkadiusz Rosa – zwiększamy wydatki  na szkoły?
           Pani Skarbnik – żeby zamknąć  budżet robi l iśmy cięcia,  a teraz musimy 
           oddać .   
           Innych uwag nie zgłoszono.

           Pan Wójt  - musimy podnieść  opłaty za centralne ogrzewanie.
           Pani Skarbnik wyl iczyła koszty produkcj i energi i  cieplnej w kot łowniach
           osiedlowych i  niestety znacznie wzrosły: w Gierzwałdzie  mieszkańcy
           płacą  3,80 a koszty wyniosły 4,17 zł  za m2, w Grunwaldzie 4,20 a koszty
           wyniosły 5,58 zł /m2, w Dylewie 4,20 a koszty wyniosły 5,32 zł  za m2, w
           Stębarku 4,20 a koszty wyniosły 7,36 zł .
           Pani Skarbnik – węgiel  był  po 387,45 zł /tonę ,  później po 430,50 zł / t  a
           obecnie po 489,54 zł / t .
           Pan Wójt – od 01 października będziemy musiel i  podnieść  stawki  za c.o..

Ad pkt 7.  Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Starosty Ostródzkiego w
           sprawie dofinansowania zakupu sprzę tu i  samochodu dla |Pol icj i .
           Pan Wójt – my już  zobowiązal iśmy się ,  że dołożymy do zakupu samocho-
           du dla naszej Pol icj i .
           Przewodniczący Rady Gminy – czy jest  taka moż l iwo ść ,  że jak dokładamy
           do samochodu, żeby gmina była współwłaścicielem.
           Radna Ewa Ziejewska – lepiej nie,  bo każą  nam płacić  podatek i  kupować  
           pal iwo.
           Radna Małgorzata Kamińska – prosi łam o przyczepę  żwiru i  nie została 
           przywieziona.
           Droga przy szkole jest  coraz bardziej niebezpieczna, jeździ co raz więcej
           TIRów. Czy oprócz dodatkowych znaków nie można wprowadzić  ograni-
           czenia prędkości  do 40 km?
           Co dalej z placem zabaw?
           Pan Wójt – Gierzwałd jest na l iście rezerwowej,  jeżel i  chodzi o przydział
           środków i będzie robiony w przyszłym roku.
           Radna Małgorzata Kamińska – a jak z tym kawałkiem chodnika?
           Pan Wójt – w tym roku nie,  w przyszłym będzie robiony.
           Radna Małgorzata Kamińska Szkoła Podstawowa w Gierzwałdzie przygo-
           towuje się  do nadania imienia i  zakupu sztandaru.  Będziemy występować
           do Pana Wójta o środki.
           Radny Wiesław Markowicz – w Zybułtowie zaczę te jest z boiskiem, była
           równiarka, jest  ładnie zrobione, ale trzeba nawieźć  z iemi i  wyrównać
           i  posiać  trawę .
           Radny Cezary Chęciński  – proszę  uczulić  Pol ic ję ,  żeby na nasz most nie
           jeździ l i  ze żwirem. 
           Radna Wioletta Sawicka – dzieci Roguskich i  Wilochów jako pierwsze
           wsiadaja do busa i  nie mają  gdzie się  skryć .  Państwo Roguscy już  udoste-
           pnią  kawałek ziemi,  żeby postawić  przystanek dla dz ieci.
           Pan Wójt  odczytał  pismo Poczty Polskiej S.A. o zmianie w sieci  placó-
           wek pocztowych na terenie Gminy Grunwald polegające na przekształce-
           niu Urzędu Pocztowego Grunwald i  Fi l i i  Urzędu Pocztowego Grunwald w
           Stębarku w Agencje Pocztowe.



           (Pismo w załączeniu – zał.  nr 5).
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Ad pkt 8.  Wobec zreal izowania porządku obrad, Przewodnicząca Komisj i  Kultury 
           Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy zamknę ła posiedzenie Komisj i .

   Protokołowała                                        Przewodnicząca Komisj i  
                                                              Kultury,  Oświaty i Zdrowia
  /  - /  Bronisława Warmińska                                Rady Gminy

                                                              /  - /  mgr Małgorzata Kamińska


